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 ) البصرة نموذجا ً ( في العراق المعاصرة تداعياث اخفاقاث الخطاب البصري للنصة النحتيت

ظهرخ فٍ ٍذَْح اىثصرج اىعذَذ ٍِ اىْصة اىْحرُح اىرٍ شغيد ساحاذها اىَرمسَح مرغثح ٍِ ٍثقُفها      

ىرخيُذ أترز روادها وٍفنرَها ، وأذسٌ ٍعظٌ خطاتها تاىطاتع اىَثاشر رو اىشنو اىىاقعٍ ، ذيل اىَحاوىح 

اىنراتاخ اىْقذَح فٍ  ، وىٌ وذرصذ 3002ٍا تعذ أحذاز  أخفقد اخفاقاً مثُرا ً  أّهاإلاّجحد ٍع تذاَح اّثثاقها، 

أخري خارجه عِ ّطاق  اىفْاُ ؟ أً ٍِ جهاخ هو هٍ ٍٍِِ وراء ذيل الأخفاقاخ... ٍجاه اىفِ اىرشنُيٍ

 ؟  اىفْاُ ؟ أً هْاك عىاٍو أخري خارجُح شنيد ضغىطاً عيًاىعَو اىفٍْ 

عُاخ اىرٍ اسهَد فٍ اخفاق اىخطاب اىثصرٌ ىيْصة اىْحرُح فٍ ٍذَْح اىثصرج اىيرذوٍِ هْا َرطرق اىثحس 

.  

Spillover  of   the Basri Speech  Fails  for   Contemporary   Sculpture    in 

Iraq( Basrah as a sample) 

Assist. Lecturer  Ali Noori  Mohammed  Ali  

 

In Basrah  city, many sculptures   occupied  its  central  course  upon the willing of  

its pundits  to perpetuate  its  scholars and  pioneers ,  the most of which  is 

characterized   by  direct impression  of  realism , this attempt  succeeded   since its  

merge  but is  failed  considerably upon events of  2003. No criticism   writing was 

observed   in the field of plastic art beyond  these fails...  Should  that  the Artists ?   

from other external factors   formed  stresses  on the artist?   In Basrah  City.  

 




